



# محمد البستي

رئيس الخدمات المصرفية الخاصة للمجموعة  
بنك الإمارات دبي الوطني

يعتبر محمد البستي أحد المخضرمين المعروفين في الشؤون المالية، حيث تمتد خبرته الواسعة لأكثر من 18 عاماً في مجالات القطاع المصرفي. وإلى جانب رؤيته الاستراتيجية وقيادته الاستثنائية، لطالما ساهم بقيادة النجاح المالي ونفذ العديد من الحلول المبتكرة خلال مسيرته المهنية اللامعة في القطاع.

يشغل محمد حالياً منصب رئيس الخدمات المصرفية الخاصة للمجموعة في بنك الإمارات دبي الوطني، حيث تقلد هذا المنصب منذ أغسطس 2023، ليلعب دوراً محورياً في توجيه نمو الخدمات المصرفية الخاصة وإدارة الثروات في البنك. كما أنه يتبوأ مكانة طليعية بمجال إدارة ثروات عملاء البنك من ذوي الملاءة المالية العالية، وهو ملتزم بتقديم حلول مالية استثنائية.

وبالإضافة إلى قيادته لقطاع الخدمات المصرفية الخاصة، يشغل محمد مناصب رئيسية في مجالس إدارة شركة الإمارات دبي الوطني للأوراق المالية، وهي شركة وساطة مالية بارزة في الدولة؛ بالإضافة إلى شركة الإمارات دبي الوطني كابيتال السعودية وشركة "إي أي كابيتال" وبنك الإمارات دبي الوطني لإدارة الأصول.

قبل تولي منصبه الحالي، شغل محمد منصب الرئيس التنفيذي لشركة الإمارات دبي الوطني كابيتال. وبموجب منصبه هذا، أشرف على مجموعة من معاملات سوق رأس المال بقيمة إجمالية تفوق 10 مليار دولار أمريكي، وجمع ما قيمته 45.6 مليار دولار أمريكي من الديون للعملاء في الأسواق الرئيسية، وقاد تنفيذ سندات وصكوك للعملاء بقيمة تزيد عن 50 مليار دولار أمريكي. ولعبت مساهماته الاستراتيجية دوراً حاسماً في إنجاز المعاملات التاريخية، مثل ثاني أكبر طرح عام أولي في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا مع هيئة كهرباء ومياه دبي (ديوا)، وبيع الصكوك الأولية المقومة بالدولار الأمريكي لشركة أرامكو السعودية، وصفقة إعادة التمويل بقيمة 9 مليارات دولار أمريكي لشركة موانئ دبي العالمية.

تحت قيادته وتوجيهاته الحكيمة، حققت شركة الإمارات دبي الوطني كابيتال المركز الأول في لائحة جدول الفروض في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا وتركيا لعام 2022، كما تحتل بشكل دائم مكانة بين المراكز الخمسة الأولى على لائحة جدول إصدار السندات والصكوك عالمياً. انضم محمد إلى بنك الإمارات دبي الوطني في عام 2019 كرئيس لتغطية القطاع العام والخدمات المصرفية للشركات والمؤسسات، حيث أدار محفظة تبلغ قيمتها حوالي 170 مليار درهم.

وتعزى خبرة محمد الغنية إلى عمله في مختلف مجالات الخدمات المصرفية، حيث استهل حياته المهنية في بنك اتش أس بي سي عام 2006. وشملت أدواره في البنك رئيس الخدمات المصرفية للأعمال، والرئيس الإقليمي لجذب العملاء في قسم الخدمات المصرفية للأفراد، والإشراف على إطلاق الخدمات المصرفية للموظفين في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا وتركيا، ومدير القطاع العام في أبوظبي لقسم الخدمات المصرفية العالمية.

ويحمل محمد درجة البكالوريوس في إدارة الأعمال من كليات التقنية العليا في دبي، الإمارات العربية المتحدة.



# Mohammad Al Bastaki

Group Head of Private Banking, Emirates NBD



With an extensive background of over 18 years in various sectors of the banking industry, Mohammad Al Bastaki is a highly accomplished and well-rounded finance professional. Known for his strategic vision and exceptional leadership, he has consistently driven financial success and implemented innovative solutions throughout his illustrious career in the banking industry.

Mohammad currently serves as the Group Head of Private Banking at Emirates NBD, a position he has held since August 2023, playing a pivotal role in steering the growth of the Bank's Private Banking and Wealth Management Franchise. Mohammad is at the forefront of managing the wealth of the bank's high-net-worth clients and is dedicated to delivering exceptional financial solutions.

In addition to leading the Private Banking sector, Mohammad holds key positions on the boards of Emirates NBD Securities, a prominent brokerage house in the UAE, as well as Emirates NBD Capital KSA, EII Capital and Emirates NBD Asset Management.

Prior to assuming his current role, he served as the CEO of Emirates NBD Capital. In that capacity, he oversaw a pool of equity capital market transactions totaling more than USD 10 billion, raised USD 45.6 billion worth of debt for clients in primary markets, and led the execution of more than USD 50 billion worth of Bonds and Sukuks for clients. His strategic contributions played a crucial role in landmark transactions, such as the second-largest IPO in the MENA region with Dubai Electricity and Water Authority (DEWA), Saudi Aramco's inaugural US dollar Sukuk sale, and the USD 9 billion refinancing deal of DP World.

Under his astute leadership and guidance, Emirates NBD Capital achieved the number one spot in the MENAT Loans League Tables in 2022 and consistently ranks among the top five in the international Bond and Sukuk League Tables. Mohammad joined Emirates NBD in 2019 as the Head of Public Sector, Corporate and Institutional Banking, where he managed a portfolio of approximately AED 170 billion.

Possessing a wealth of experience across the entire spectrum of banking services, Mohammad began his career at HSBC in 2006. His roles at HSBC included Head of Business Banking, Regional Head of Client Acquisitions for the retail banking division, overseeing the MENAT launch for Employee Banking Services, and Director of Abu Dhabi Public Sector for the global banking division.

Mohammad holds a Bachelor's degree in Business Management from the Higher Colleges of Technology, Dubai, UAE.